

Labour
Journal of Canadian Labour Studies
Le Travail
Revue d'Études Ouvrières Canadiennes



Editors' Note

Gregory S. Kealey and Bryan D. Palmer

Volume 77, 2016

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1036390ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Canadian Committee on Labour History

ISSN

0700-3862 (print)

1911-4842 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Kealey, G. S. & Palmer, B. D. (2016). Editors' Note. *Labour / Le Travail*, 77, 9–9.

EDITORS' NOTE

WITH THIS ISSUE SEAN CADIGAN steps down as editor of *Labour/Le Travail*. Increased administrative responsibilities at Memorial University of Newfoundland necessitated Sean relinquishing editorial responsibilities, and this issue is jointly edited by Sean, Gregory S. Kealey, and Bryan D. Palmer. Greg and Bryan will act as interim co-editors of *L/LT* until a new editor or co-editors can be appointed. We thank Sean for his time and effort as editor, and for his longstanding contribution to the journal.

This issue contains a number of articles and one research note relating to caring labour, all of these contributions submitted by members of the Canadian Association of Work and Labour Studies (CAWLS). The publication of this material represents another step in consolidating the relationship of CAWLS and the Canadian Committee on Labour History (CCLH), with *L/LT* a publishing venue encouraging closer affiliations, ongoing connections, and joint work on the part of the two labour studies bodies. The impetus behind these caring labour publications in *L/LT* was a CAWLS-sponsored conference on "Dissent and Resistance in the Workplace," organized by Donna Baines, and held 3-4 October 2014 at McMaster University in Hamilton, Ontario. We thank Donna and Sean, who worked together on the original submission of the caring labour papers that appear in this issue.

THE EDITORS WOULD ALSO LIKE to note the excellent, new bibliographic resource in our field, *The Labour Studies Index* (labourstudies.ca). Two Laurentian University librarians, Desmond Maley and Dan Scott, founded this new project in Fall 2014. To date the Index includes *Labour/le Travail* (1976–), *Just Labour*, (2002–14), and *Relations industrielles/Industrial Relations* (1945–). In addition the Index will include relevant theses and dissertations, books, government and other institutional reports, and reviews. The Index only includes open access material. Individuals can help support and improve this project by adding appropriate material to the Index. For additional information and technical instructions please contact DMaley@laurentian.ca or DScott@laurentian.ca.

FINALLY, THE EDITORS WOULD like to announce and congratulate the inaugural winner of the new CCLH article prize. The 2016 winner is Magda Fahrini for her article "Glimpsing Working-Class Childhood through the Laurier Palace Fire of 1927: The Ordinary, the Tragic, and the Historian's Gaze," published in *The Journal of the History of Childhood and Youth* 8, 3 (Fall 2015).

Gregory S. Kealey and Bryan D. Palmer

NOTE DES RÉDACTEURS EN CHEF

À COMPTER DE CE NUMÉRO, Sean Cadigan quitte son poste de rédacteur en chef de la revue *Labour/Le Travail*. En raison de ses responsabilités administratives accrues à l'Université Memorial de Terre-Neuve, Sean est obligé de renoncer ses responsabilités éditoriales, et ce numéro est préparé conjointement par Sean, Gregory S. Kealey et Bryan D. Palmer. Greg et Bryan agiront comme rédacteurs en chef intermédiaires jusqu'à ce qu'un nouveau rédacteur en chef soit nommé. Nous remercions Sean pour le temps et les efforts qu'il a consacrés en tant que rédacteur en chef, et pour sa contribution de longue date à la revue.

Ce numéro contient plusieurs articles et une note de recherche en matière du « travail exigeant des sentiments altruistes », dont toute contribution faite par les membres de l'Association canadienne d'études du travail et du syndicalisme. La publication de ce matériel représente une autre étape dans la consolidation de la relation entre l'Association et le Comité canadien sur l'histoire du travail, grâce à la publication de la revue *Labour/Le Travail* qui encourage les affiliations étroites, les rapports permanents, et le travail commun entre ces deux organismes d'études du travail. L'élan vital de ces articles dans *Labour/Le Travail* provient d'une conférence parrainée par l'Association canadienne d'études du travail et du syndicalisme sur la dissidence et la résistance en milieu de travail, organisée par Donna Baines, qui a eu lieu les 3 et 4 octobre 2014, à l'Université McMaster à Hamilton, en Ontario. Nous remercions Donna et Sean, qui ont travaillé ensemble sur la présentation originale des documents du « travail exigeant des sentiments altruistes » qui apparaissent dans ce numéro.

LES RÉDACTEURS EN CHEF AIMERAIENT également souligner l'excellente nouvelle ressource bibliographique dans notre domaine, *Index des études sociales* (labourstudies.ca). Deux bibliothécaires de l'Université Laurentienne, Desmond Maley et Dan Scott, ont entamé ce nouveau projet en automne 2014. À ce jour, l'index comprend *Labour/Le Travail* (1976–), *Just Labour*, (2002–14), et *Relations industrielles/Industrial Relations* (1945–). En outre, l'index comprendra des thèses et mémoires pertinents, des livres, des rapports gouvernementaux et d'autres rapports institutionnels et des critiques. L'index ne comprend que du matériel d'accès ouvert. Les particuliers peuvent aider à soutenir et à améliorer ce projet en y ajoutant du matériel approprié. Pour de plus amples renseignements et des instructions techniques veuillez communiquer avec DMaley@laurentian.ca ou DScott@laurentian.ca.

Gregory S. Kealey and Bryan D. Palmer